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محمدرضا باهنــر را همواره در نســبت با جریان 
اصولگرایی تحلیل و بررسی کرده اند. مردی که علاوه بر 
سابقه مفصل نمایندگی در مجالس مختلف جمهوری 
اسلامی از دبیرکلی جامعه اســلامی مهندسین به 
دبیرکلی جبهــه پیروان خط امام و رهبری رســید؛ 
تشکلی اصولگرا که مجموعا 17 تشکل سیاسی نزدیک 
به جناح راست سابق را نمایندگی می کند. باهنر در 
این مجموعه جانشین مرحوم حبیب الله عسگراولادی 
چهره پرنفوذ سیاسی جناح راست شد. از سوی دیگر او 
در مجالس هشتم و نهم که علی لاریجانی بر کرسی 
ریاستش نشســت همواره به عنوان نفر دوم مجلس 
مطرح بوده اســت. رابطه باهنر با علی لاریجانی البته 
می تواند خود عنوان گزارشی جداگانه باشد. غلامرضا 
تاج گردون زمانی از قــول لاریجانی به طنز گفته بود 
»باهنر اگر بیکار بمانــد توطئه می کند.« باهنر البته 
یک بار دیگر هم لاریجانی را غافلگیر کرده بود؛ زمانی 
که بدون مشورت با او از ثبت نام در انتخابات مجلس 
دهم خودداری کرد. حســین نجابت درباره این اقدام 
باهنر گفته است: »گویا آقای لاریجانی به او گفته اند 
چرا حداقل برای نیامدن اجازه نگرفته اید و باهنر هم به 
شوخی گفته که کسانی که بخواهند جواب بله بدهند، 
می گویند با اجازه بزرگ ترها و کسانی که می خواهند 

جواب نه بدهند که دیگر نیازی به اجازه ندارند.«
نیامدنش تحلیل های متفاوتی را در میان سیاسیون 
برانگیخت، خودش ابتدا گفــت: »در این دوره چون 
خیالم راحت تر است که اصولگرایان پیروز می شوند، 
احســاس کردم ضرورت ندارد بیایم.« )دی ماه 94( 
بعد از انتخابات و هنگامی که شکســت اصولگرایان 
بازیگران اصلی این جناح را شــوکه کرد، موضعش را 
اندکی تعدیل کرد و گفت: »درواقــع این اقدام بنده 
یک ســوزن بانی برای تغییر ریل بود، وگرنه ما قاعدتا 
بازنشســتگی نداریم. )گفت وگو بــا خبرآنلاین 26 

تیرماه( 
باهنر اما خود را فراتر از آن می بیند که بخواهد نامش 
را در میان بازندگان ثبت کنند. داوود حشمتی درباره 
او نوشــت: »نیامدن باهنر دماسنجی است که نشان 
می دهد اوضاع اصولگرایان روبه وخامت است.« تنها 
نتیجه انتخابات نشان داد که تصمیم پنهانش چقدر 

درست بوده است. 
او یک بار هم عزمش را برای ریاست جمهوری  سال 
92 جزم کرد، هرچند شــاید بتوان گفت مانوری بود 
برای آینده چرا که به هرحال با ورود جدی ســه نامزد 
اصولگرا، او پا پس کشــید و از دور پیروزی روحانی بر 
قالیباف و جلیلی را مشــاهده کــرد؛ البته باهنر نه با 
قالیباف نسبت تنگاتنگی داشــت و نه می توان او را با 
ســعید جلیلی در یک گروه گذاشــت. نزدیک ترین 
سیاستمدار به او همان علی لاریجانی است که 8 سال 
در مجلس کنارش ایستاد، چرخش هایش چرخید و 
خود را با حرکت رئیس تنظیم کرد. سابقه همکاری 
سیاســی میان این دو حتی از این هم قدیمی تر بود. 
باهنر در  سال 84 رئیس ســتاد انتخاباتی لاریجانی 
بود. انتخاباتی که نهایتا به پیروزی محمود احمدی نژاد 
انجامید. زمانی گفته می شــد محمود احمدی نژاد با 
تلاش باهنر به ریاســت جمهوری رسید، باهنر البته 
پس از افول ستاره رئیس جمهوری سابق کمک به او 

برای رسیدن به ریاســت جمهوری را تکذیب کرد. او 
در گفت وگو با سایت عصر ایران در تاریخ سوم مرداد 
95 گفته است: »من در شــهردار شدن احمدی نژاد 
محکم رفتم ایستادم با آقای یونسی صحبت کردم و 
به آقای خاتمی پیغام دادم و بهشان گفتم ما اگر روی 
شهرداری ایشــان اصرار داریم این دستگرمی است 
در آینده احمدی نژاد رئیس جمهوری می شود؛ ولی 
همان موقع اصلا فکرش را نمی کردم دو ســال و دو 
ماه بعد او رئیس جمهوری شود. می گفتم 15،20 سال 
دیگر ایشان بیاید کار کند و رشد کند. دلیلش هم این 
بود که ما با آقای احمدی نژاد 20سال سابقه دوستی 
داشتیم. زمانی که ایشان کاندیدا شد، باز من رئیس 
ستاد آقای لاریجانی بودم. کسی الان بگوید تو طرفدار 
احمدی نژاد بــودی برای این کــه رئیس جمهوری 
شود، معلوم می شــود یا می خواهد با من بازی کند یا 
می خواهد سر به سرم بگذارد؛ والا دیگر از این روشن تر 
و واضح تر که نیست که من رئیس ستاد رقیبش بودم.« 
او اردیبهشت ماه  سال 92 به سایت مشرق گفت »یک 
خبرنگاری از من پرسید احمدی نژاد 84 با احمدی نژاد 
الان چه فرقی کرده کــه تو آن موقع حامی اش بودی 
اما الان دیگر نیســتی؟ من گفتــم او تفاوتی نکرده، 
من اطلاعاتم از آقای احمدی نژاد زیاد شــده. من آن 
موقع اطلاعاتم کم بود از آقــای احمدی نژاد.« با این 
همه خواهرزاده اش، مجتبی ثمره هاشــمی همواره 
به عنوان یکی از معتمدان نزدیــک در حلقه اطراف 

رئیس جمهوری سابق باقی ماند. 
باهنر از ســوی دیگر ارتباطش با دولت روحانی را 
هم تا حد زیادی حفظ کرد، جز در مورد اســتثنایی 
اســتیضاح رضا فرجی دانا، وزیر ســابق علــوم که با 
فراکسیون اقلیت بست تا وزیر بیفتد، در دیگر موارد 
رویکردی مســالمت آمیز با دولت داشــت. در قضیه 
برجام کنار لاریجانی ایستاد و حتی در موضوع حذف 
یارانه ها پیشقدم شد تا بار را از روی دوش دولت بردارد. 
پس از انتخابات نیز به جــای آن که مانند حداد عادل 
از دخالت دولت در انتخابات ســخن بگوید، پیروزی 

فهرست امید بر کرسی های بهارستان را به رسمیت 
شناخت و در تحلیلی آماری گفت: »در برآوردی که 
از ترکیب راه یافتگان به مجلس وجود دارد، شــاهد 
حضور 57 درصد از لیســت امید، 40 درصد از لیست 
اصولگرایان و 3 درصد نیز از مستقلان هستیم. مردم 
تهران نیز در لیســتی رأی دادن یک قدم تشکیلاتی 
برداشتند و صددرصد حزبی رأی دادند.« )31 تیرماه( 

ارتباط تشکیلاتی با همه جریان ها و حتی شهرها 
در 28 سال سیاست ورزی او برگ برنده اش بوده است. 
در اردیبهشت ماه  سال 92 هنگامی که خود را آماده 
شــرکت در رقابت های انتخابات ریاست جمهوری 
نشان می داد به سایت مشرق گفت: »از نظر سیاسی 
هم در بیــن کاندیدا ها باز من مشــهورم که از همه 
تشکیلاتی ترم و کار حزبی و تشکیلاتی بیشتر از همه 
کاندیدا ها کرده ام. ما یک وقت هایی هم که با بچه ها و 
خانواده به مسافرت می رویم من به بچه ها این تضمین 
را می دهم که هیچ شهری نیست که من در آن چهار 
تا دوست و آشنای تشکیلاتی نداشته باشم. تقریبا در 
هیچ شهری کارم گیر نمی کند، اگر ماشینم پنچر شود 
یا آبی بخواهیم که کســی به دست ما بدهد. بنابراین 
می خواهم بگویم که از نظر تشــکیلاتی هم آدم های 
زیادی را در سطح کشور می شناسم.« در زمانه ای که 
جریان اصولگرایی احتمالا بازی انتخابات  سال 96 را به 
دلیل نداشتن کاندیدایی کاریزماتیک به حسن روحانی 
واگذار خواهد کرد، باهنر می تواند گزینه مناسبی برای 
این جریان باشد. ناصر ایمانی از فعالان سیاسی اصولگرا 
می گوید: »اصولگرایان یک جبهه بسیار بزرگی هستند 
و چهر ه های زیادی را دارند. چهره هایی از اصولگرایان 
که تاکنون در انتخابات ریاســت جمهوری کاندیدا 
نشده اند، کم نیســتند. مثلا آقای باهنر ازجمله این 
چهره هاست.« خودش درباره کارهای این روزهایش 
می گوید: »بیشتر تلاشم این است که دنبال کارهای 
تشکیلات سیاسی باشم، درواقع دنبال جمع کردن و 
منسجم کردن نیروهای اصولگرا هستم.« )خبرآنلاین( 
از شجاعت و نترســی اش برای حل مشکلات کشور 

سخن می گوید و تأکید می کند: »اگر یک کار انتحاری 
اصلاحی کســی در این مملکت به من واگذار کند، 
حاضرم انجام بدهم. هر کسی و هر کاری که البته خود 
من قانع شوم به نفع مملکت است. منافع ملی یا امنیت 
ملی یا مصالح ملی را برآورده می کند؛ من حاضرم انجام 
بدهم.« )3 مرداد 95 گفت وگو با عصر ایران( باهنر اگر 
در مجلس نهم به عنوان چهره اصلی استیضاح فرجی 
دانا خود را جلو انداخــت به این دلیل بود که حمایت 
جبهه پایداری را نیاز داشت نه تنها برای نایب رئیسی 
مجلسی که دور بعد حتی عطای نمایندگی اش را هم 
به لقایش بخشید، باب مذاکره باید باز می ماند. حتی 
زمانی که نمایندگان نزدیک به این گروه علی لاریجانی 
را هدف تندترین انتقادات در جریان برجام قرار دادند، 
باهنر از آسیب فریادها و تیترها در امان ماند. هرچند 
بعدها تندروی در میان برخی از نمایندگان را به عنوان 
یکی از عوامل شکست اصولگرایان در انتخابات مجلس 
مطرح کرد: »به نسبت مجلس نهم غلظت تندروی 
این فهرست خیلی کمتر بود، خودتان مقایسه کنید. 
آیا شما ابزاری، دماسنجی چیزی دارید که بشود این 
فهرست را به صورت کمی اندازه گیری کرد؟ اما اینکه 
چرا فهرســت تهران رأی نیاورد، بله دلایل مختلفی 
دارد؛ شــاید تندروی برخی اعضا اثر داشــت. فضای 
مجازی مهم بود که بسیار متحول شده بود.« )پایگاه 

خبری اعتدال 21 فروردین ماه(
باهنر روز گذشته احتمال حضورش در انتخابات 
ریاست جمهوری  سال 96 را تکذیب کرده، اما آنان 
که سیاستمداران را می شناسند می دانند تأییدهای 
زودهنگام و تکذیب های پیش از موعد را نمی توان 
چندان معتبر دانســت. او زمانی گفتــه بود: »من 
همیشه دعا می کنم که  ای  کاش خرد جمعی دولت 
یازدهم با شجاعت دولت دهم می توانست ممزوج 
شود. آن وقت خیلی خوب بود.« کسی چه می داند 
شاید محمدرضا باهنر که حالا از کار مجلس هم فارغ 
شده این بار خودش برای تحقق این آرزو وارد میدان 

رقابت بشود. 

گپروی خط خبر سوزن بان رِیل یا دماسنج اصولگرایی 
   محمدرضا باهنر قصدش   برای شرکت در انتخابات ریاست جمهوری را تکذیب کرد

رئیس مجلس شــورای اسلامی گفته است: با توجه 
به گرفتاری های فعلی کشور و مسائل پیچیده ای مانند 
بیکاری، دیوان محاسبات نباید سیاست ترمزگونه داشته 
باشد. درواقع ضمن آن که شجاعانه با مدیران و به ویژه 
مدیران متخلف باید برخورد کند، نباید خصلت شجاعت 
را از آنها بگیرد، چراکه کارها و مسائل کشور با گام های 
بلند و شجاعانه امکان پذیر است. به گزارش خبرگزاری 
خانه ملت، علی لاریجانی روز گذشته در مراسم تکریم 
و معارفه رئیس و دادســتان دیوان محاســبات کشور 
ضمن تشکر از امین حســین رحیمی به عنوان قاضی 
شجاع و امین و رئیس سابق دیوان محاسبات به دلیل 
داشــتن روحیه صادقانه گفت: آقای رحیمی با داشتن 
روحیه ای صادقانه و شجاع در 4 سال گذشته با انصاف 
عمل کرده اند و سابقه نیکو از خود به جای گذاشته اند 
که امید است نکات مطرح ایشــان در آینده هم مورد 
توجه واقع شــود. به گزارش خبرگــزاری خانه ملت، 
رئیس مجلس شورای اسلامی ضمن بیان این که دیوان 
محاسبات نهاد مورد اعتماد برای حسابرسی مالی کشور 
اســت، گفت: دیوان محاســبات باید این ویژگی را در 
خود نگه داشته و توسعه دهد؛ هرچند ممکن است در 
فراز و فرودها این نهاد با اشکالاتی مواجه شده باشد اما 
مسیر تکاملی را باید در دیوان محاسبات شاهد باشیم. 
وی افزود: وقوف به حساب ها تا جای ممکن باید به روز 
شود، گزارش ها نیز اگر به روز و بهنگام باشد، درمجلس 
به موقع رسیدگی و با تخلفات برخورد می شود. درواقع 
اطلاع مجلس از مسائل وقتی خاصیت دارد که صاحب 
منصب هنوز در جایگاه خود قرار دارد، بنابراین درصورت 
اطلاع رسانی و گزارش دهی بهنگام به مجلس سرعت 
کیفیت و التزام بخشــی افزایش می یابــد، همان گونه 
که گــزارش بهنگام تفریــغ بودجه  ســال اخیر برای 
مجلس مفید واقع شد. رئیس مجلس شورای اسلامی 
بر عملیاتی شدن سیســتم برخط در دیوان محاسبات 
تأکید کرد و گفت: عملیاتی شدن سیستم برخط سبب 

تسلط دیوان محاسبات بر حساب ها می شود. لاریجانی 
یادآور شد: دیوان محاسبات برای پرداختن به سیاست 
استراتژی خود باید پیشگیری از جرم را جهت کاهش 
تخلف درپیش گیرد. درواقع اقدامات باید به گونه ای باشد 
که تخلف صورت نگیرد. آموزش مدیران در این زمینه 
کار موثری است که باید پیگیری شــود. متأسفانه در 
سال های اخیر، کثیری از تخلفات به دلیل ندانستن های 
مدیران بوده که این نقص با آمــوزش مدیران جبران 

می شود.
دیوان محاسبات اشتباه کرد

همچنین در این مراســم رئیس ســابق ســازمان 
دیوان محاسبات کشور گفت: با قضیه ای که در مسأله 
فیش های حقوقی به وجود آمد، به این نتیجه رسیدم 
که دیوان محاسبات به سخنگو برای تعامل با رسانه ها 
نیاز دارد. امین حسین رحیمی گفت: عدم اطلاع رسانی 
دیوان محاســبات در دوره بنده کار اشــتباهی بود. او 
همچنین تأکید کرد: ورود رسانه ها به موضوع فساد امر 

مبارکی است و تا رسانه ها و افکار عمومی به این مسأله 
ورود نکنند، با برخورد قضائی نمی شود نتایج مطلوبی به 
دست آورد. وی افزود:  رسانه ها باید از رئیس و دادستان 
دیوان محاســبات درخصوص 25 پرونده ای که درباره 
فیش های حقوقی در دیوان محاسبات تشکیل شده، 
توضیح بخواهند تا مردم بدانند دیوان محاســبات چه 
برخوردی با مفاسد داشته اســت. رئیس سابق دیوان 
محاســبات با این توجیه که نمی خواســتم کام مردم 
را تلخ کنم، به همین دلیل اطلاع رســانی درخصوص 
عملکرد دیوان محاسبات نداشتیم، گفت: در دوره بنده 
پرونده های زیادی تشکیل شد و احکام متعددی صادر 
شد که نظیر آن درهیچ دوره ای سابقه نداشته است، اما 
من به دلیل آن که نمی خواستم کام مردم را تلخ کنم، 
دراین خصوص اطلاع رسانی نکردم و با قضیه فیش ها به 
این نتیجه رسیدم که دیوان محاسبات باید حتما سخنگو 
داشته باشد تا مردم از وضع مدیران متخلف آگاه شوند، 
به همین دلیل از رئیس جدید دیوان می خواهم حتما 

سخنگو تعیین کند. رحیمی یکی از دلایل حقوق های 
نامتعارف را پول فراوان دراختیار مدیران دســتگاه ها 
دانست و افزود: دیوان محاسبات کشور در گزارش تفریغ 
بودجه سالانه همواره نســبت به افزایش بودجه کشور 
هشدار داده اســت. از  ســال 90 تا 94 بودجه کشور از 
82 هزارمیلیارد تومان به بیش از 170 هزار میلیارد تومان 
افزایش یافته و این یک خطر بزرگ برای کشــور است 
که متأســفانه این پول صرف امور اجرایی شده و پولی 
برای بودجه عمرانی باقی نمانده است. رحیمی خطاب 
به نمایندگان منتقد، گفت: وظیفه دیوان محاســبات 
نظارت پس از خرج بودجه اســت. در این راستا بیش از 
322 پرونده از سال 90 تا 93 درباره فیش های حقوقی 
تهیه کرده ایم. البته قضیه فیش هــای اخیر مربوط به 
 سال 94 است. بیشتر این فیش ها مربوط به بانک ها و 
بیمه هاست که از  سال 92 به آنها هشدار دادیم که ردیف 
»فوق العاده خاص« فیش هــای حقوقی نباید مبنای 

دریافت وام مدیران قرار گیرد.
رحیمی از تهیه 25 پرونده درباره فیش های حقوقی 
در دیوان محاســبات خبر داد که خــلاف قانون عمل 
کرده اند و تأکید کرد که جواب این رســیدگی ها را از 

رئیس و دادستان جدید دیوان محاسبات جویا شوید.
با صدای بلند خلافکاران را معرفی می کنم

رئیس جدید دیوان محاســبات کشــور نیز با ابراز 
بی اطلاعــی از 25 پرونده مربوط به فیش های حقوقی 
گفت: به بررســی کنندگان در دیوان محاســبات که 
براساس نظر رئیس قبلی عمل کردند، اعتماد دارم ولی 

خودم اطلاع دقیقی از جزییات این پرونده ها ندارم.
عادل آذر درحاشیه مراســم تودیع و معارفه رئیس 
دیوان محاسبات کشور درجمع خبرنگاران گفت : دیوان 
محاسبات به عنوان ناظر نباید مانع توسعه کشور شود. 
در دیوان به فرزندان صالح،  پاکدامن، اصیل و درستکار 
کمک می کنم تا در راه تعالی کشور گام بردارند و قول 

می دهم با صدای بلند خلافکاران را معرفی کنم.

مراسم تودیع و معارفه رئیس و دادستان دیوان محاسبات برگزار شد

برخورد با مدیران متخلف نباید شجاعت دیگر مدیران را بگیرد
 رئیس سابق دیوان: رسانه ها به موضوع فساد ورود نکنند نتیجه مطلوب به دست نمی آید

نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس در گفت وگو با »شهروند«: 

آل سعود بذر ناامنی در منطقه را 
مدت ها قبل کاشته است

پس از آن کــه عادل 
الجبیر، وزیر امورخارجه 
گفت وگو  در  عربستان 
بــا شــبکه یورونیــوز 
اظهارات تنــدی علیه 
ایران مطــرح کرد که 
بــا واکنــش مقامات 

کشورمان روبه رو شد. روز گذشته رسانه های عربی 
نیز از بیانیه مشترک 4 کشــور عربستان، بحرین، 
امارات و مصر علیه ایران خبــر دادند که درجریان 
دیدار وزرای خارجه این کشور ها و دبیرکل اتحادیه 
عرب در پایتخت موریتانی صادر شده و در آن ایران 
متهم به دخالت در امور کشورهای عربی و حمایت 
از آنچه آنهــا »گروه های تروریســتی« خوانده اند، 
شده اســت. این درحالی اســت که مقامات وزارت 
خارجه کشــورمان بارها این اتهام هــا را رد کرده و 
آن را فرافکنی ســعودی ها در ناتوانــی در کنترل 
بحران های خودســاخته درمنطقه عنوان کرده اند. 
این کشــورها درحالی با تحریک عربستان، ایران را 
متهم به حمایت از تروریســم کرده اند که درحال 
حاضر خود از حامیان اصلی افراط گرایی و اقدامات 
تروریستی گروه های تکفیری ازجمله داعش و جبهه 
النصره در سوریه و عراق هستند. همچنین در ادامه 
سیاست ایران هراسی عربستان، سخنان ضد ایرانی 
اخیر ترکی الفیصل رئیس سابق دستگاه اطلاعاتی 
عربستان در کمپین تبلیغاتی گروهک تروریستی 
منافقین  در پاریس نیز واکنش ایران را در پی داشت.
او در این نشســت، درخواست عملیات تروریستی 

علیه نظام ایران را خواستار شده بود.
 این درحالی اســت که از ابتدای روی کار آمدن 
حکام جوان عربســتان، این کشور سیاست تقابلی 
و تندی را علیه جمهوری اســلامی در پیش گرفته 
اســت.  در همین حال؛ کمال دهقانی  فیروزآبادی، 
نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 

مجلس در گفت وگو با »شهروند« می گوید: 
 دلیل سیاست های تندی که عربستان علیه 
ایران پیش گرفته و در اظهــارات مقامات این 

کشور نیز بروز کرده، چیست؟
سیاست های خصمانه عربستان سعودی از ابتدای 
پیروزی انقلاب اسلامی آغاز شــده و تا امروز ادامه 
داشته است. از زمانی که جنگ تحمیلی داشتیم این 
کشور به صدام کمک کرده است. در زمان جنگ، با 
حجاج ما برخورد بسیار خصمانه ای داشته و صدها 

نفر از آنها را در حریم امن الهی به شهادت رساند.
بعد از جنگ نیز همواره عربســتان از دشــمنان 
قسم خورده جمهوری اســلامی ایران که منافقین 
باشــند، حمایت و به ایــن گروهک تروریســتی 
کمک های مادی و معنوی بسیاری کرده است و قطعا 
رویکردی که در اظهارات الجبیر نسبت به جمهوری 
اسلامی ایران دیده می شــود، ادامه همان سیاست 
خصمانه سعودی هاست. اخیرا نیز شاهد بودیم که 
آنها به حمایت پنهان خود اقــرار کردند و می توان 
گفت نمایشی که سعود الفیصل، رئیس سابق دستگاه 
اطلاعاتی عربستان در کمپین منافقین در پاریس به 
راه انداخت پرده برداری از خصومت دیرینه سعودی با 
نظام جمهوری اسلامی ایران بود البته مقامات امنیتی 
و اطلاعاتی ارشد کشورمان این موضوع را می دانستند 
که در پشت پرده، نقش عربستان در ایجاد ناامنی ها 
مسجل است و این نقش نه تنها در حمایت از منافقین 
بلکه در سرمایه گذاری در کشورهایی مثل پاکستان، 
افغانســتان، عراق و ســوریه و تقویت وهابی گری 
مشخص است که از دل آن طالبان، القاعده و داعش 

خارج شده است.
ســعودی ها همچنان به حمایت خود از داعش 
ادامه داده و به این گروه تکفیری کمک تسلیحاتی 
و مالی می کنند و جالب این است که وقتی بالاترین 
مقام دستگاه امنیتی آنها که اگرچه درحال حاضر در 
مسند کار نیست، خصومت قلبی خود را با جمهوری 
اسلامی ایران اعلام می کند، می توان متوجه شد که 
این خصومت تا چه حد داخل سیســتم حکومتی 

عربستان وجود دارد.
اما در حقیقت، جمهوری اسلامی ایران، عربستان 
را در مسائل منطقه ای قدرت دست دوم به حساب 
می آورد و تصمیم گیرنده اصلی برای عربستان فرای 
منطقه است و عربســتان سیاست مستقلی ندارد و 
وابستگی کامل این کشــور از نظر سیاسی و نظامی 
به قدرت هایی همچون آمریکا و رژیم صهیونیستی 
محرز اســت و این قدرت ها با مهره هایی همچون 
عربستان می توانند در منطقه سیاست های خودشان 

را اجرا کنند.
 ایران باید چه واکنشی به اقدامات عربستان 

نشان دهد؟
وزارت خارجه باید اقدامات دیپلماتیک خودش 
را انجام دهد و از هر ابــزاری که در اختیار دارد به 
مقتضای شرایط اســتفاده کند. ضمن این که ما 
باید در عرصه بین المللی اقدامات خودمان را انجام 
دهیم چراکه عربستان در طول سال های گذشته 
به اندازه کافــی خطاهای اســتراتژیک مرتکب 
شده و امنیت بسیاری از کشــورهای منطقه را با 
ســرمایه گذاری برای رشد و توســعه تروریزم و 
افراط گرایی به هم زده است. ناامنی هایی که الان 
در منطقه شــاهدیم بذرهایی است که چند دهه 
قبل عربستان کاشته است. اگرچه الان میوه تلخ 
آن را خودش می خــورد و ناامنی ها تا داخل خود 
عربســتان )مکه و مدینه( نیز رســیده ولی ما از 
ناامنی هایی که داخل عربســتان و حرم امن الهی 
اتفاق بیفتد، خوشــحال نیســتیم و اگر انفجاری 
در این کشــور رخ دهد مقصر اصلــی آن را دولت 

سعودی می دانیم.

پیام تسلیت رهبر معظم انقلاب درپی 
درگذشت مهدیه الهی قمشه ای 

رهبرمعظم انقلاب اسلامی در پیامی درگذشت 
بانوی ادیب و فاضل و پژوهشگر سرکار خانم مهدیه 
الهی قمشه ای را تســلیت گفتند. به گزارش پایگاه 
اطلاع رسانی دفتر حفظ و نشر آثار حضرت آیت الله 
خامنه ای، در این پیام آمده است: درگذشت بانوی 
ادیب و فاضل و پژوهشــگر؛ ســرکارخانم مهدیه  
الهی قمشــه ای فرزند محترم مرحوم عالم و عارف 
و حکیم و شــاعر برجســته و مترجم قرآن مجید 
مرحوم آقای حاج شــیخ مهدی الهی قمشــه ای 
رحمه الله علیهما را به خاندان مکــرم و بازماندگان 
و همه  آشــنایان با مراتب علمی و معنوی آن بانوی 
گرامی تسلیت عرض می کنم و علوّ درجات ایشان را 

از خداوند متعال مسألت می نمایم.

رئیس بازرسی کل کشور: 

 روی پرونده مدیران بانک دی
کار می کنیم

مهر| رئیس بازرســی کل کشــور گفت: پرونده 
واگذاری اماکن و صرافی ها در فرودگاه ها ازســوی 
سازمان بازرســی، بررسی می شــود. ناصر سراج 
روزگذشته درحاشیه مراسم تودیع و معارفه رؤسای 
جدید و قدیم دیوان محاســبات با اشاره به گزارش 
ارسال شده ازسوی سازمان بازرسی کل کشور درباره 
بانک دی، بیان داشت: همان طور که در گزارش اخیر 
سخنگوی قوه قضائیه نیز اعلام شــد، روی پرونده 
مدیران بانک دی کار می کنیم. قاضی سراج با اشاره 
به این که تاکنون گزارشی از تحقیق و تفحص از بانک 
دی به سازمان بازرسی کل کشور ارسال نشده است، 
گفت: البته ما درحال بررسی هستیم. رئیس بازرسی 
کل کشور درپاسخ به سوالی درباره پرونده تخلفات 
مدیران بنیاد شهید انقلاب اسلامی، خاطرنشان کرد: 
این پرونده ربطی به سازمان بازرســی ندارد. وی با 
اشاره به این که سازمان بازرسی درتمامی موضوعات 
ورود پیدا کرده اما بــه علت حفظ حیثیت مدیران 
اطلاع رسانی نمی کنند، گفت: الان به پرونده اماکن 
در فرودگاه ها رســیدگی می کنیم و در این پرونده 
واگذاری اماکنی مانند VIP ها و صرافی ها بررسی 

می شود.

 آخرین وضع پرونده متهمان حمله
به سفارت عربستان

ایسنا| رئیــس  کل دادگاه های عمومی و انقلاب 
تهــران در رابطه با آخرین وضــع پرونده تعرض به 
سفارت عربســتان گفت: قاضی آخرین دفاعیات 
را اخذ کرده و قطعا با اســناد و مــدارک موجود در 
پرونده به صــدور رأی اقدام خواهــد کرد. عباس 
پوریانی درحاشیه مراسم تودیع و معارفه سرپرست 
جدید مجتمع قضائی شهید قدوســی در رابطه با 
این که آیا احکام متهمان پرونده تعرض به سفارت 
عربستان صادر شده اســت یا خیر، گفت: جلسات 
دادگاه تشکیل شد، درجلسه اول با توجه به این که 
تعداد متهمان 21نفر بود و باید همه حرف های آنها 
شنیده می شد، به درازا کشیده شد و آخرین دفاع از 
متهمان اخذ شد و پرونده آماده برای صدور رأی است 

و منتظر تصمیم قاضی هستیم.

4 عضو جدید ستاد مبارزه با مفاسد 
اقتصادی معرفی شدند

فارس| رئیس مجلس شورای اسلامی طی نامه ای 
به دبیرخانه ستاد مبارزه با مفاسد اقتصادی چهارنفر 
از نمایندگان مجلس شورای اسلامی را برای عضویت 
در این ستاد معرفی کرد. براساس نامه علی لاریجانی 
به دبیرخانه این ستاد، مســعود پزشکیان نماینده 
مردم تبریز و نایب رئیس اول مجلس شورای اسلامی، 
عزت الله یوسفیان ملا نماینده مردم آمل، عبدالرضا 
مصری نماینده مردم کرمانشاه و شهباز حسن پور 
نماینده مردم سیرجان برای عضویت در ستاد مبارزه 

با مفاسد اقتصادی معرفی شدند.

مقیمی: 

 انتخابات
منحصر به یک عده خاص نیست

ایسنا| معاون سیاسی وزیر کشــور بــا اشاره به 
در پیش بودن انتخابات  ســال آینــده گفت: تأکید 
وزارت کشور در انتخابات حاکمیت قانون، بی طرفی 
مجریان و دست اندرکاران انتخابات و ایجاد شرایط 
برای حضور پرشــور مردم در پای صندوق های رأی 
است. محمدحســین مقیمی درهمایش سراسری 
فرمانداران و بخشداران اســتان البرز اظهار کرد: در 
انتخابات شوراها باید شرایطی را فراهم کرد که افراد 
علاقه مند که خود را واجد شــرایط خدمت به مردم 
می دانند، در صحنه حضور داشته باشند. وی ادامه داد: 
در انتخابات گذشته نیز مشارکت سیاسی مردم بسیار 
ویژه بود و حضور ملت مبین نشاط سیاسی درکشور 
بود. انتخابات منحصر به یک عده خاص نیست و باید 
این حق حضور برای آحاد مردم جهت مشارکت در 
انتخابات ایجاد شود. وی فعال شدن احزاب و گروه ها 
و بهره مندی از نهایت ظرفیت این نهادهای سیاسی 
برای مشارکت مردم در دو انتخابات پیش رو را مهم 
خواند. معاون سیاسی وزیر کشــور در بخش دیگر 
اظهارات خود با اشــاره به فعالیــت دولت درعرصه 
سیاست خارجی گفت: درمذاکرات خارجی، برُد ما 
به گونه ای بود که سیاست های کشور، امنیت و اقتدار 
ملی حفظ و تضمین شد. مقیمی همچنین با اشاره به 
موفقیت های برجام اظهار کرد: نوع مخالفت مخالفین 
با برجام حکایت از میزان موفقیت دولت دارد. اگر کار 
بزرگی انجام نشده بود، پیش از خشک شدن امضای 

برجام مخالفت ها آغاز نمی شد. 
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